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1;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  ΠΟΕΔΗΝ: 5.000 υγειονομικοί εκτός ΕΣΥ μέχρι το
τέλος του έτους

Πηγή: ΣΕΡΡΑΪΚΟΝ ΘΑΡΡΟΣ Σελ.: 13 Ημερομηνία
έκδοσης:

10-08-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

984.5 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΓΊΟΕΔΗΝ: 5.000 υγειονομικοί εκτός ΕΣΥ 
μέχρι το τέλος του έτους
Τουλάχιστον 10.000 έχουν φύγει από το 2021

Τ
η μελανή εικόνα που έχει 
σχηματιστεί σε πολλά 
νοσοκομεία της χώρας, 
λόγω των ελλείψεων προσω

πικού που εντείνονται συνε
χώς, αποτυπώνει η Πανελλή
νια Ομοσπονδία Εργαζομέ
νων Δημόσιων Νοσοκομείων 
(ΠΟΕΔΗΝ). «Το λειτουργικό 
αδιέξοδο στο ΕΣΥ επιδεινώνε
ται ημέρα με την ημέρα λόγω 
μαζικών αποχωρήσεων υγει
ονομικών. Αποχωρήσεις για
τρών, νοσηλευτών και άλλων 
ειδικοτήτων είτε προς συντα- 
ξιοδότηση ή για δουλειά στο 
εξωτερικό με καλύτερες συν
θήκες εργασίας και απείρως 
καλύτερες αμοιβές» αναφέρει 
σε ανακοίνωσή της η Ομο
σπονδία, κρούοντας τον κώ
δωνα του κινδύνου για τη δυ
σλειτουργία των νοσοκομείων 
με ό,τι αυτή συνεπάγεται για 
τις παρεχόμενες υπηρεσίες 
υγείας στους πολίτες.

Σύμφωνα με τα στοιχεία που 
επικαλείταιη ΠΟΕΔΗΝ,τατελευ- 
ταία δυόμισι χρόνια έχουν απο
χωρήσει από το Εθνικό Σύστημα 
Υγείας τουλάχιστον 10.000 ερ
γαζόμενοι, και όπως αναφέρει 
«πρόκειται για αριθμό ρεκόρ 
σε ό,τι αφορά τις αποχωρήσεις, 
από τη σύσταση του ΕΣΥ». Μάλι
στα, προς την κατάκτηση ενός 
ακόμη αρνητικού ρεκόρ φαίνε
ται πως οδεύει το ΕΣΥ και για το 
εφετινό έτος, καθώς «το 2023 
από τα στοιχεία που έχουμε, θα 
προσεγγίσουμε τις 5.000 απο
χωρήσεις, αριθμό ρεκόρ για το 
ΕΣΥ σε ένα έτος» όπως τονίζει ο 
πρόεδρος της Ομοσπονδίας, κ. 
Μιχάλης Γιαννάκος.

Το ισοζύγιο σε ό,τι αφορά το 
προσωπικό του ΕΣΥ είναι προ
βληματικό, αφού οι προσλήψεις 
μόνιμου προσωπικού προχω
ρούν με πολύ αργό ρυθμό και 
τα κενά καλύπτονται κυρίως με 
επικουρικές προσλήψεις. Μάλι
στα, ακόμη και όταν προχωρούν

οι προκηρύξεις για μόνιμο προ
σωπικό, στην πραγματικότητα 
αυτές αφορούν το επικουρικό 
προσωπικό που εργάζεται και 
που συμμετέχει πριμοδοτούμε- 
νο στις προκηρύξεις.

«Ουσιαστικά, έχουμε ανακύ
κλωση του ίδιου προσωπικού. 
Επικουρικοί θα γίνουν μόνιμοι» 
σχολιάζει ο κ. Γιαννάκος.

«Μπαλώματα»
και άγονες προκηρύξεις

Όπως καταγγέλλει η ΠΟΕ
ΔΗΝ, τα τεράστια κενά που κα
ταγράφονται προσπαθούν να 
τα «μπαλώνουν» οι διοικητές 
των Υγειονομικών Περιφερειών 
(ΥΠΕ) με μετακινήσεις προσωπι
κού. «Όμως κλείνουν μία τρύπα 
και ανοίγουν άλλη, ειδικά από 
τον... φτωχό συγγενή, τις δομές 
της Πρωτοβάθμιας Περίθαλ
ψης» σημειώνει, αναφορικά με 
τις μετακινήσεις προσωπικού. 
Οι ελλείψεις υγειονομικών πλήτ
τουν το ΕΣΥ στον πυρήνα του.

Είναι ενδεικτικό, ότι στο νο
σοκομείο Άρτας το Σωματείο 
Εργαζομένων κατέθεσε αναφο
ρά στην Εισαγγελία για επισφα
λείς συνθήκες εφημέρευσης 
λόγω έλλειψης γιατρών - λεί
πουν ακτινολόγοι, χειρουργοί, 
πνευμονολόγοι και άλλες ειδικό
τητες. Για να καλυφθούν οι ανά
γκες του Ακτινολογικού Τμήμα
τος ο Διοικητής της 6ης ΥΠΕ με
τακίνησε μία γιατρό ακτινολόγο 
από το Κέντρο Υγείας Αγρίνιου, 
η οποία ωστόσο παραιτήθηκε 
και δεν πήγε. Με οριακό προσω
πικό λειτουργεί και το νοσοκο
μείο Μεσολογγίου. Ενδεικτικά, 
η Καρδιολογική κλινική διαθέτει 
τρεις καρδιολόγους.

Σύμφωνα με την ΠΟΕΔΗΝ, 
για να γίνει η διαχείριση των 
εφημεριών, δύο φορές τον μήνα 
που δεν υπάρχει εφημερεύων 
καρδιολόγος, οι νοσηλευόμε
νοι της Καρδιολογικής κλινικής

μεταφέρονται στην Καρδιολο
γική κλινική του νοσοκομείου 
Αγρίνιου και μετά επιστρέφουν 
στο νοσοκομείο Μεσολογγίου. 
Η δε ακτινολόγος που υπηρε
τεί στο αντίστοιχο τμήμα του 
νοσοκομείου Μεσολογγίου έχει 
μετακινηθεί από το νοσοκομείο 
Αγρίνιου.

«Δεν πρόκειται να προσελ- 
κόσουμε γιατρούς με 1.850 
ευρώ τον μήνα, νοσηλευτές ή δι- 
ασώστες με 800 ευρώ τον μήνα, 
τραυματιοφορείς με 650 ευρώ 
τον μήνα.

Πρέπει να μονιμοποιηθούν 
οι συμβασιούχοι, να γίνουν 
άλλες προσλήψεις, να δοθούν 
κίνητρα, αύξηση μισθών και 
ωρομισθίου, ένταξη στα Βαρέα 
και Ανθυγιεινά (ΒΑΕ), να τεθούν 
όρια στον ιδιωτικό τομέα από 
τον ΕΟΠΥΥ. Να μην επιτρέψουμε 
ο τελευταίος υγειονομικός να 
κλείσει την πόρτα του ΕΣΥ» υπο
γραμμίζει ο κ. Γιαννάκος.

Το «αγκάθι» 
των συμβασιούχων

του ΟΑΕΔ

Η ένταξη των εργαζομένων 
της υγείας στα Βαρέα και Ανθυ
γιεινά Επαγγέλματα (ΒΑΕ) είναι 
μία χρόνια πληγή του ΕΣΥ, ένα 
πάγιο αίτημα των εκπροσώπων 
τους. Πλέον έχει περιπλακεί με 
τις αλλαγές στους ασφαλιστι
κούς φορείς και τις ανατροπές 
που επέφεραν οι μνημονιακές 
υποχρεώσεις.

Ετσι, σύμφωνα με την ΠΟΕ
ΔΗΝ, καταγράφεται το εξής πα
ράδοξο: συμβασιούχοι εργαζό
μενοι και όσοι προσελήφθησαν 
μετά την 1.1.2011 διατηρούν ως 
ασφαλιστικό φορέα το πρώην 
ΙΚΑ, τώρα ΕΦΚΑ.

Οι υπάλληλοι αυτοί που ερ
γάζονται σε επαγγέλματα που 
το πρώην ΙΚΑ αναγνωρίζει ως 
Βαρέα και Ανθυγιεινά, είναι 
ενταγμένοι στα ΒΑΕ με ευνοϊκές 
συνταξιοδοτικές διατάξεις στα 
όρια ηλικίας θεμελιώνοντας συ- 
νταξιοδοτικό δικαίωμα 62 ετών 
με 15 έτη υπηρεσίας. Υγειονομι
κοί που προσελήφθησαν πριν 
την 31/12/2010 διαθέτοντας

ασφαλιστικό φορέα το πρώην 
Δημόσιο, τώρα ΕΦΚΑ, δεν μπο
ρούν να συνταξιοδοτηθούν κα
θότι δεν είναι ενταγμένοι στα 
ΒΑΕ, επειδή δεν συμπλήρωσαν 
το όριο ηλικίας για μειωμένη 
σύνταξη και δεν έχουν φυσικά 
συμπληρώσει το 62 ο έτος της 
ηλικίας για πλήρη σύνταξη. Έτσι 
καλούνται να εργασθούν πάνω 
από 45 έτη για να λάβουν σύ
νταξη».

Για τους υγειονομικούς αυ
τούς των δύο ταχυτήτων η ΠΟΕ
ΔΗΝ έχει ζητήσει συνάντηση με 
τον αρμόδιο υπουργό Εργασίας, 
κ. Άδωνι Γεωργιάδη.

Η Ομοσπονδία θα του θέ
σει και το ζήτημα των 2.000 ερ
γαζομένων που υπηρετούν με 
προγράμματα της ΔΥΠΑ (πρώην 
ΟΑΕΔ), μακροχρόνια ανέργων 
55-67 ετών. «Οι συμβάσεις τους 
λήγουν σε λίγες ημέρες.

Η απόλυσή τους θα δημι
ουργήσει ανυπέρβλητα προ
βλήματα στη λειτουργία των 
Νοσοκομείων, για αυτό πρέπει 
να ανανεωθούν» καταλήγει η 
ΠΟΕΔΗΝ.



2;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Σύσκεψη στην 7η Υ.Π.Ε. για τα προβλήματα των
νοσοκομείων

Πηγή: ΧΑΝΙΩΤΙΚΑ ΝΕΑ Σελ.: 1,11 Ημερομηνία
έκδοσης:

11-08-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

424.38 cm² Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Σύσκεψη στην 7η Υ.Π.Ε. για ία προβλήματα 
ίων νοσοκομείων

» Σελ. Π



3;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  Σύσκεψη στην 7η Υ.Π.Ε. για τα προβλήματα των νοσοκομείων
Πηγή: ΧΑΝΙΩΤΙΚΑ ΝΕΑ Σελ.: 1,11 Ημερομηνία

έκδοσης:
11-08-2023

ΣΕ ΣΥΣΚΕΨΗ ΣΤΗΝ 7η ΥΠΕ ΚΡΗΤΗΣ

Επί τάπητος 
τα προβλήματα 

των Νοσοκομείων

Τα προβλήματα που αντιμετωπί
ζουν τα νοσοκομεία της Κρήτης τέ
θηκαν επί τάπητος σε συνάντηση 
εργασίας που πραγματοποιήθηκε 
χθες στην αίθουσα συνεδριάσεων 
της 7ης Υγειονομικής Περιφέρει
ας Κρήτης-

Η
 συνέχιση λειτουργίας, στο πλαίσιο 
των κείμενων διατάξεων, όπως 
και η απρόσκοπτη λειτουργία εν

δεικτικά, της Παθολογικής Κλινικής του 
Γ.Ν. Ρέθυμνου, Ιεράπετρας και Σητείας, 
της Χειρουργικής Κλινικής του Γ.Ν. Χα
νιών, του Ακτινολογικού Αγίου Νικολά
ου και Ιεράπετρας και του ΤΕΠ Αγίου Νι
κολάου είναι μεταξύ των σημαντικών που 
απασχόλησαν τη σύσκεψη, στην οποία 
συμμετείχαν οι διοικητές των νοσοκο
μείων Κρήτης.
Σημειώνεται, ότι σήμερα, στην Παθο

λογική Κλινική του Γ.Ν. Ρεθύμνου υπη
ρετούν 3 μόνιμοι Ιατροί Παθολόγοι οι 
οποίοι βρίσκονται σε χρήση νόμιμων ει
δικών αδειών λοχείας κ.λπ„ στο Γ.Ν.-Κ.Υ. 
Σητείας 4 Ιατροί Παθολόγοι έως 
31.07.2023, ενώ στη Χειρουργική Κλινι
κή του Γ.Ν. Χανίων υπηρετούν 9 μόνιμοι 
Ιατροί Χειρουργοί.

Στόχος, σύμφωνα με σχετικό δελτίο 
Τύπου, είναι η χρήση εκείνων των μέ- 
τρων-κινήτρων που έχουν θεσπιστεί από 
το Υπουργείο Υγείας για την ενίσχυση των 
Κλινικών και έως την ανάληψη υπηρεσίας 
νέων Ιατρών από τις τελευταίες 2 προ
κηρύξεις Ιατρικού Μόνιμου Προσωπικού 
με:

• Μετακινήσεις Ιατρών με επιπρόσθε
τη αμοιβή πέρα των μηνιαίων αποδοχών, 
εκείνης των 1.800€ και παράταση έως 
31.12.23.

• Διαδικασίες με δελτίο παροχής υπη
ρεσιών (μπλοκάκι) με έγκριση από το 
Υπουργείο Υγείας (με δέσμευση πίστωσης 
ανάλογα τη χρονική διάρκεια και την απα

σχόληση-πρόσκληση εκδήλωσης ενδια
φέροντος από τα νοσοκομεία).

• Διαδικασίες με δελτίο παροχής υπη
ρεσιών (μπλοκάκι) μόνο για εφημερία, με 
απόφαση Διοικητή Υγειονομικής Περι
φέρειας και ανάρτηση στη Διαύγεια με 
ποσό εκείνο των 250 € ανά εφημερία και 
παράταση έως 31.12.23.

• Ένταξη Ιδιωτών-Συνταξιούχων Ια
τρών στο ΕΣΥ με σύμβαση πλήρους απα
σχόλησης (2.000 €/ μήνα) ή μερικής 
απασχόλησης (1.000 €/ μήνα) και παρά
ταση έως 31.12.23.

• Αναζήτηση και αξιοποίηση του ρόλου 
των Επικουρικών Ιατρών.

• Άμεση επαναπροκήρυξη των θέσεων

που έχουν καταστεί άγονες, μετά το πέ
ρας των διαδικασιών, από την προκήρυ
ξη των 68 θέσεων που έχουν προκηρυ
χθεί για τις Υγειονομικές Μονάδες της Πε
ριφέρειας Κρήτης, σε ανώτερη βαθμίδα.

• Άμεση αναμόρφωση των Οργανι
σμών των Νοσοκομείων και ιεράρχηση 
αναγκών ανά Υγειονομική Μονάδα.

• Αποφορολόγηση Εφημεριών.
• Παροχή οικονομικών και επιστημο

νικών κινήτρων για όλους τους Ιατρούς 
ΕΣΥ.



4;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  ΠΩΣ ΘΑ ΛΥΘΕΙ ΤΟ ΠΡΟΒΛΗΜΑ ΣΤΗ ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
Πηγή: ΠΑΤΡΙΣ ΤΗΣ ΚΡΗΤΗΣ Σελ.: 1,7 Ημερομηνία

έκδοσης:
11-08-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1039.98
cm²

Κυκλοφορία: 0

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΠΩΣ ΘΑ ΛΥΘΕΙ ΤΟ ΠΡΟΒΛΗΜΑ ΣΤΗ ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Γ
νωστά κυβερνητικά μέτρα, με εξαίρεση 
αυτό των προσλήψεων συνταξιούχων για
τρών, ανακοίνωσε χθες η Διοίκηση της 
ΔΥΠΕ Κρήτης για την προσέλκυση γιατρών 
στα νοσοκομεία του νησιού, με οικονομικά 
και άλλα κίνητρα, τα οποία μέχρι σήμερα πάντως δεν 
έχουν αποδώσει. Τα αδιέξοδα που έχουν δημιουργη- 

θεί στα νοσοκομεία του νησιού με τα "εντέλλεσθε", 
δηλαδή τις υποχρεωτικές μετακινήσεις γιατρών απο 
νοσοκομείο σε νοσοκομείο, τα εξώδικα, τις παραιτή
σεις, την επικινδυνότητα στη λειτουργία τμημάτων, 
για την οποία έχουν ενημερωθεί οι εισαγγελικές Αρ
χές, ήταν το αντικείμενο ευρείας σύσκεψης που πραγ
ματοποιήθηκε χθες στην 7η ΥΠΕ, παρουσία των διοι
κητών των νοσηλευτικών ιδρυμάτων και των 5 
προέδρων των Ιατρικών Συλλόγων του νησιού. Η συ
νάντηση έγινε σε μια πολύ καθυστερημένη προσπά-

Σιιπκρ.ιΙιη πτη AVI1F νιη το πίΐιτΓοίΐη πτη νηπηκηιιρ.ϊπ ποιι ηιιντνί/τκιι

θεία να βρεθούν λύσεις άμεσα αλλά και μακροπρό
θεσμα αναφορικά με το πώς μπορούν να υποστηριχ- 
θούν με γιατρούς κλινικές που έφθασαν στο σημείο 
να μην μπορούν να εφημερεύουν. Οπως φαίνεται 
πάντως, τα "εντέλλεσθε" και οι υποχρεωτικές μετακι
νήσεις γιατρών θα συνεχιστούν όλο τον Αύγουστο. 
Αντιδράσεις από γιατρούς του ΕΣΥ και εργαζόμενους 
που δεν προσκλήθηκαν στη σύσκεψη. Σελίδα 7



5;ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΑ

1  ΠΩΣ ΘΑ ΛΥΘΕΙ ΤΟ ΠΡΟΒΛΗΜΑ ΣΤΗ ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ
Πηγή: ΠΑΤΡΙΣ ΤΗΣ ΚΡΗΤΗΣ Σελ.: 1,7 Ημερομηνία

έκδοσης:
11-08-2023

ΠΩΣ ΘΑ ΣΩΘΕΙ ΤΟΠΙΚΑ ΤΟ ΕΣΥ

Μέτρα και... ημίμετρα για την υγεία
ΑΙΜΑΤΟΛΟΓΙΚΗ ΚΛΙΝΙΚΗ

Η Κλινική αδυνατεί να δέχεται νέα περιστατικά

Καταρρέει η Αιματολογική
Υπό διάλυση βρίσκεται η Αιματολογική Κλινική του Βενιζελείου, 

μια κλινική που νοσηλεύει σοβαρά και βαριά περιστατικά, όπως 
είναι οι λευχαιμίες.

Η Κλινική καταρρέει, γιατί έχει αποδεκατιστεί από ιατρικό προ
σωπικό και μέχρι να γίνουν προσλήψεις προσωπικού δεν θα μπο
ρεί να δέχεται νέα αιματολογικά περιστατικά και θα χρειάζεται να 
παραπέμπονταν στο ΠΑΓΝΗ, σύμφωνα με την αιματολόγο διευ
θύντρια ΕΣΥ Αριστέα Χατζηβασίλη, που έστειλε μια αγωνιώδη επι
στολή στους αρμόδιους.

Πρόκειται για ένα ακόμη τμήμα του νοσοκομείου που αντιμε
τωπίζει σοβαρά λειτουργικά προβλήματα, τα οποία Διοίκηση και 
ΔΥΠΕ δεν φρόντισαν εγκαίρως να αντιμετωπίσουν.

Μ
ισθολογικά και 
άλλα κίνητρα 
για την προ
σέλκυση για
τρών στα νο
σοκομεία της Κρήτης, που είναι 
ήδη γνωστά ότι δεν έχουν ως σή

μερα αποδώσει -το μόνο νέο είναι 
αυτό των προσλήψεων συνταξι
ούχων γιατρών-ανακοίνωσε η 
ΔΥΠΕ Κρήτης ως μέτρο για να αν
τιμετώπιση στο αδιέξοδο με τη 
δραματική υποστελέχωση στα νο
σοκομεία του νησιού, ωστόσο τα 
εντέλλεσθε ως φαίνεται συνεχίζον
ται μέχρι νεωτέρας.

Η ανακοίνωση εκδόθηκε μετά 
τη σύσκεψη που έγινε χθες με τη 
συμμετοχή των προέδρων των Ια
τρικών Συλλόγων και των διοικη
τών των νοσοκομείων του νησιού 
και κάποια σημεία της προκαλούν 
πραγματικά εντύπωση.

Η Διοίηση αναγγέλλει πρωτο
βουλίες που έπρεπε να είχαν λη- 
φθεί... χθες και όχι ένα χρόνο 
μετά την ανάληψη των καθηκόν
των της.

Ακόμη δεν έχουν 
ιεραρχήσει τις ανάγκες...

Είναι δυνατόν να διαβάζουμε 
περί "άμεσης αναμόρφωσης των 
οργανισμών των νοσοκομείων και 
ιεράρχησης αναγκών ανά υγει
ονομική μονάδα"; Είναι κάτι που 
έπρεπε να λειτουργήσει ως βάση 
και να έχει γίνει από την πρώτη 
στιγμή!

Στην ανακοίνωση αναφέρονται 
μεταξύ άλλων τα εξής:

"Με γνώμονα την παροχή Υπη
ρεσιών Υγείας στον πολίτη πραγ
ματοποιήθηκε συνάντηση εργα
σίας στην αίθουσα συνεδριάσεων 
της 7ης Υγειονομικής Περιφέρειας 
Κρήτης κατόπιν σχετικής προ- 
σκλήσεωςτου διοικητή κ. Νεκτά
ριου Παπαβασιλείου.

Η συνέχιση λειτουργίας, στο 
πλαίσιο των κείμενων διατάξεων, 
όπως και η απρόσκοπτή λειτουρ
γία ενδεικτικά, της Παθολογικής 
Κλινικής του Γ.Ν. Ρεθύμνου, Ιερά- 
πετρας και Σητείας, της Χειρουρ
γικής Κλινικής του Γ.Ν. Χανίων, 
του Ακτινολογικού Αγίου Νικο
λάου και Ιεράπετρας και του ΤΕΠ 
Αγίου Νικολάου είναι μεταξύ των

σημαντικών που απασχόλησαν τη 
συζήτηση.

Σημειώνεται, ότι την παρούσα 
στιγμή στην Παθολογική Κλινική 
του Γ.Ν. Ρεθύμνου υπηρετούν 3 
μόνιμοι ιατροί παθολόγοι οι 
οποίοι βρίσκονται σε χρήση νόμι
μων ειδικών αδειών λοχείας κ.τ.λ., 
στο Γ.Ν.-Κ.Υ. Σητείας4 Ιατροί πα
θολόγοι έως 31.07.2023, ενώ στη 
Χειρουργική Κλινική του Γ.Ν. Χα
νίων υπηρετούν 9 μόνιμοι ιατροί 
χειρουργοί".

Τα κίνητρα που δεν έφεραν
μέχρι σήμερα γιατρούς

Οπως αναφέρεται, "στόχος 
όλων η περαιτέρω επικοινωνία και 
χρήση εκείνων των μέτρων-κινή- 
τρων που έχουν θεσπιστεί από το 
Υπουργείο Υγείας για την ενί
σχυση των Κλινικών και έως την 
ανάληψη υπηρεσίας νέων ιατρών 
από τις τελευταίες 2 προκηρύξεις 
ιατρικού μόνιμου προσωπικού με:

• Μετακινήσεις ιατρών σύμ
φωνα με το άρθρο 20 του Ν. 
5015/2023 με επιπρόσθετη 
αμοιβή πέρα των μηνιαίων απο
δοχών, εκείνης των 1.800 € και 
παράταση έως 31.12.23.

• Διαδικασίες με δελτίο παρο
χής υπηρεσιών (μπλοκάκι) με έγ
κριση από το Υπουργείο Υγείας 
σύμφωνα με το άρθρο 41 Ν. 
4058/2012 (με δέσμευση πίστω
σης ανάλογα τη χρονική διάρκεια 
και την απασχόληση-πρόσκληση 
εκδήλωσης ενδιαφέροντος από τα 
Νοσοκομεία).

• Διαδικασίες με δελτίο παρο
χής υπηρεσιών (μπλοκάκι) μόνο 
για εφημερία, σύμφωνα με το άρ
θρο 41 του Ν. 4839/2021 με από
φαση διοικητή Υγειονομικής Περι
φέρειας και ανάρτηση στη 
Διαύγεια με ποσό εκείνο των 250 
€ ανά εφημερία και παράταση 
έως 31.12.23.

• Ένταξη ιδιωτών-συνταξιού- 
χων ιατρών στο ΕΣΥ με σύμβαση 
πλήρους απασχόλησης (2.000 €/ 
μήνα) ή μερικής απασχόλησης 
(1.000 €/ μήνα) και παράταση 
έως 31.12.23.

• Αναζήτηση και αξιοποίηση 
του ρόλου των επικουρικών ια
τρών σύμφωνα με τον Ν. 
3580/2007 όπως τροποποιήθηκε

και ισχύει.
• Άμεση επαναπροκήρυξη των 

θέσεων που έχουν καταστεί άγο
νες, μετά το πέρας των διαδικα
σιών, από την προκήρυξη των 68 
θέσεων που έχουν προκηρυχθεί 
για τις Υγειονομικές Μονάδες της 
Περιφέρειας Κρήτης, σε ανώτερη 
βαθμίδα.

• Άμεση αναμόρφωση των Ορ
γανισμών των Νοσοκομείων και 
ιεράρχηση αναγκών ανά Υγειονο
μική Μονάδα.

• Αποφορολόγηση εφημεριών
• Παροχή οικονομικών και επι

στημονικών κινήτρων για όλους 
τους ιατρούς ΕΣΥ.

• Κίνητρα πόλης για τους ια
τρούς μας όπως εξασφάλιση οι
κίας εξασφάλιση παιδικών σταθ
μών, έκπτωση μετάβασης στην 
Κρήτη κ.ά".

Ποιοι συμμετείχαν
Στην χθεσινή συνάντηση συμ

μετείχαν ο υποδιοικητής της 7ης 
Υ.Πε. Κρήτης κ. Αγαπίου Δημή-

τριος, οι διοικητές των Νοσοκο
μείων της Κρήτης, για το ΠαΓΝΗ 
ο κ. Χαλκιαδάκης Γεώργιος, για το 
Γ.Ν. «Βενιζέλειο-Πανάνειο» ο κ. 
Τερζάκης Κωνσταντίνος, για το 
Γ.Ν. Χανίων ο κ. Μπέας Γεώργιος, 
για το Γ.Ν. Ρεθύμνου ο κ. Μαρκά- 
κης Ελευθέριος, για το Γ.Ν. Αγίου 
Νικολάου ο κ. Ανδρεαδάκης Εμ
μανουήλ, οι αναπληρωτές διοικη
τές των Γ.Ν.-Κ.Υ. Νεάπολης, Ση
τείας και Ιεράπετρας, κ.

Μπαρμπούνης Γεώργιος, κα. Δα- 
ρατσιανού Μαρία και κ. Πετρά- 
κης Ιωάννης αντίστοιχα, καθώς 
και οι πρόεδροι των Ιατρικών Συλ
λόγων, Ηρακλείου κ. Πατριανάκος 
Αλέξανδρος, Χανίων κα Ορφα- 
νουδάκη Παρασκευή, Ρεθύμνου 
κα Καπελέρη Αναστασία, Λασι- 
θίου κ. Νικολαράκης Κωνσταντί
νος και ο πρόεδρος Ιατρικού Συλ
λόγου Σητείας κ. Κατσαράκης 
Ιωάννης.

Πατριανάκος: Μέτρα έστω 
και καθυστερημένα_______

"Λαμβάνονται μέτρα έστω και 
καθυστερημένα, έστω και αν 
έπρεπε να είχαν ληφθεί χθες" είπε 
στην "Π" ο πρόεδρος του Ιατρι
κού Συλλόγου Ηρακλείου Αλέξαν
δρος Πατριανάκος.

Ανέφερε ότι αναγκαστικά ο Αύ
γουστος θα συνεχιστεί με εντέλλε
σθε στους γιατρούς πράγμα απα
ράδεκτο, ωστόσο η προσδοκία 
είναι τα κίνητρα να φέρουν απο
τέλεσμα με την προσέλκυση για
τρών από τον Σεπτέμβρη.

«Νιώθουμε απογοήτευση που 
δεν συμμετείχαμε σε αυτή την συ
νάντηση και θεωρούμε ότι είναι 
ένα θεσμικό ατόπημα των Ιατρι
κών Συλλόγων που άφησαν εκτός 
τους εκλεγμένους αντιπροσώπους 
των γιατρών» είπε στην «Π» ο 
πρόεδρος της Ένωσης Γιατρών 
ΕΣΥ ν. Ηρακλείου Αλέξανδρος Κα- 
φετζάκης, επισηραίνοντας ότι 
ήταν προφανώς μια επιλογή της 
Διοίκησης της ΔΥΠΕ που δείχνει 
κατώτερη των περιστάσεων ανα
φορικά με την σωρεία των προ
βλημάτων που αποτυγχάνει να 
αντιμετωπίσει.

Ο ίδιος σχολίασε ότι δεν επρό- 
κειτο να προκύψει κάτι σημαντικό 
αποτην συγκεκριμένη συνάντηση 
και ότι το μόνο βέβαιο είναι ότι τα 
"εντέλλεσθε" και οι παραιτήσεις 
γιατρών θα συνεχιστούν όλο τον 
Αύγουστο.

Σε δήλωσή του ο Δημήτρης 
Βρύσαλης, πρόεδρος του Σωμα
τείου Εργαζομέων του ΠΑΓΝΗ με
ταξύ άλλων σημειώνει:

"Η περίφημη σύσκεψη της 7 
ΥΠΕ με τους διοικητές των νοσο
κομείων και τους πρόεδρους των 
ιατρικών συλλόγων αποτελεί μνη
μείο κοροϊδίας και υποκρισίας 
απέναντι στον κρητικό λαό και 
τους μαχόμενους υγειονομικούς. 
Ανέλαβαν από κοινού να υλοποι
ήσουν κατά γράμμα την κυβερνη
τική πολιτική που οδήγησε τα νο
σοκομεία σε τεράστια αδιέξοδα.

Η σύσκεψη επιβεβαιώνει ότι 
πραγματοποιήθηκε για να δράσει 
πυροσβεστικά με σκοπό να κοπά
σουν οι αντιδράσεις και να δοθεί 
η εικόνα προσπάθειας επίλυσης 
των προβλημάτων. Στη σύσκεψη 
αυτό που έγινε καθαρό σύμφωνα 
με το δελτίο Τύπου που εκδόθηκε 
από την 7η ΥΠΕ ήταν ότι θα χρη
σιμοποιηθούν τα ίδια εργαλεία για 
δήθεν προσέλκυση ιατρικού προ
σωπικού, τα οποία επιδείνωσαν 
την κατάσταση στα νοσοκομεία, 
επιδείνωσαν τις συνθήκες εργα
σίας και έχουν φέρει σε απόγνωση 
χιλιάδες ασθενείς. Ουσιαστικά 
ήταν αναμάσημα των κυβερνητι
κών εξαγγελιών για μπλοκάκια, εί
σοδο ιδιωτών γιατρών στα νοσο
κομεία, συμβάσεις επικουρικών 
γιατρών, μετακινήσεις κ.ά.
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1  Ανησυχητική αύξηση σε όλους τους πανδημικούς
δείκτες

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 10 Ημερομηνία
έκδοσης:

11-08-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

228.66 cm² Κυκλοφορία: 1450

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΟΡΟΝΟΪΟΣ

Ανησυχητική αύξηση
σε όλους τους πανδημικούς δείκτες
22 νεκροί και 469 νέες εισαγωγές ασθενών με Covid-19

Α
ύξηση σε όλους τους πανδημικούς δείκτες κατα
γράφεται για δεύτερη συνεχόμενη βδομάδα, με 
την κυβέρνηση να αγνοεί επιδεικτικά το καμπα
νάκι κινδύνου που εκπέμπουν τα. ευρήματα της εβδο

μαδιαίας έκθεσης του ΕΟΔΥ.
Το διάστημα 31 Ιουλίου - 6 Αυγούστου 2023:
22 άνθρωποι με Covid-19 έχασαν τη ζωή τους, κα

ταγράφεται αύξηση 22% σε σχέση με τον μέσο ε
βδομαδιαίο αριθμό θανάτων κατά τις προηγούμενες 
4 βδομάδες.

Αύξηση 33% παρουσιάζει και ο αριθμός των νέων 
διασωληνώσεων (8) σε σχέση με τον μέσο εβδομαδι
αίο αριθμό νέων διασωληνώσεων κατά τις προηγούμε
νες 4 βδομάδες. Ο αριθμός των ασθενών με λοίμωξη 
Covid-19 που νοσηλεύονται διασωληνωμένοι είναι 18.

78% αυξήθηκαν και οι νέες εισαγωγές ασθενών 
Covid-19 στα δημόσια νοσοκομεία, φτάνοντας τις 469.

Αύξηση του ιικού φορτίου στα αστικά λύματα κατα- 
γράφηκε σε 9 από τις 10 περιοχές που ελέγχθηκαν: 
Αττική (+78%), στον Βόλο (+79%), στη Λάρισα (+75%), 
στα Ιωάννινα (+64%), στα Χανιά (+57%), στην Αλεξαν
δρούπολη (+33%), στη Θεσσαλονίκη (+33%) και στο Η
ράκλειο (+32%), ενώ οριακή ήταν η αύξηση στην Ξάν

θη (+27%). Πτωτική τάση παρατηρήθηκε στην Πάτρα.
Οσον αφορά στη νέα υπο-παραλλαγή του στελέ

χους Ομικρον («Eris»), που χαρακτηρίστηκε ως υπο- 
παραλλαγή επιδημιολογικού ενδιαφέροντος από τον 
ΠΟΥ, στη χώρα μας εντοπίστηκε στο 11% των κρου
σμάτων. Σύμφωνα με τον ΕΟΔΥ:

α) δεν υπάρχει ένδειξη ότι προκαλεί πιο σοβαρή 
νόσο β) στο Ηνωμένο Βασίλειο η αύξηση της συγκε
κριμένης υπο-παραλλαγής τον τελευταίο μήνα συνο
δεύτηκε από αυξημένη νοσηρότητα στην κοινότητα 
γ) στην Ελλάδα έχουν καταγραφεί συνολικά 41 θετι
κά δείγματα της υπο-παραλλαγής EG.5.1 (31/5 έως 
και 27/7), το 94% αφορούσαν σε δείγματα που εστά- 
λησαν από το Ιολογικό Εργαστήριο - ΠΕΔΥ Κρήτης. 
Αναμένονται τα αποτελέσματα της ανάλυσης δειγμά
των από τις υπόλοιπες περιοχές της χώρας.

Τη βδομάδα αναφοράς δηλώθηκε αναδρομικά (για 
την προηγούμενη βδομάδα) ένας θάνατος από ερ
γαστηριακά επιβεβαιωμένη γρίπη, που αφορούσε σε 
γυναίκα, 66 ετών, με εισαγωγή για νοσηλεία σε ΜΕΘ. 
Συνολικά έχουν καταγραφεί 27 θάνατοι ασθενών με 
εργαστηριακά επιβεβαιωμένη γρίπη, 17 άνδρες και 
10 γυναίκες (εύρος ηλικιών: 41-90 ετών).
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1  «Ανθυγιεινό» λιβανιστήρι της κυβέρνησης η
διοίκηση της Περιφέρειας Ανατολικής Μακεδονίας ·
Θράκης

Πηγή: ΡΙΖΟΣΠΑΣΤΗΣ Σελ.: 12 Ημερομηνία
έκδοσης:

11-08-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

262.52 cm² Κυκλοφορία: 1450

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

«Ανθυγιεινό» λιβανιστήρι της κυβέρνησης η διοίκηση 
της Περιφέρειας Ανατολικής Μακεδονίας · Θράκης
Δήλωση του Δ. Κλάδη, υποψήφιου περιφερειάρχη της «Λαϊκής 
Συσπείρωσης», για την άθλια κατάσταση των δημόσιων υποδομών Υγείας

Α
νθυγιεινό» λιβανιστήρι της κυβέρ
νησης χαρακτηρίζει τη διοίκηση της 
Περιφέρειας ο Διονύσης Κλάδης, υ
ποψήφιος περιφερειάρχης Ανατολικής Μα

κεδονίας - Θράκης με τη «Λαϊκή Συσπείρω
ση», με αφορμή την προεκλογική φιέστα 
που έστησε ο περιφερειάρχης στην Κομο
τηνή για να προβάλει το «έργο» του στον 
τομέα της Υγείας.

Μιλάμε για έργα «κοροϊδία και στάχτη στα 
μάτια του λαού», αφού αφορούν 63 εκατομ
μύρια ευρώ παρεμβάσεων για την Υγεία σε 
βάθος τετραετίας, για το σύνολο του πλη
θυσμού της Περιφέρειας (570.000).

Οπως αναφέρει σε δήλωσή του ο Δ. Κλά
δης, «για τον κύριο Μέτιο δεν υπάρχει υπο- 
στελέχωση και υποχρηματοδότηση νοσοκο
μείων, Κέντρων Υγείας, περιφερειακών και 
αγροτικών ιατρείων, του ΕΚΑΒ, ουσιαστική 
ανυπαρξία δομών για την ψυχική υγεία, για 
την αποκατάσταση. Κουβέντα δεν βρήκε να 
πει για την ανάγκη δημιουργίας Κέντρου Υ

γείας στα Αρριανά, αλλά για τη μειονότη
τα προεκλογικά θα θυμηθεί τα μεγάλα λό
για του στυλ "και θάλασσα θα σας φέρω"!!! 
Κουβέντα επίσης για την εγκληματική πολι
τική της κυβέρνησης την περίοδο της παν
δημίας, που στην περιοχή μας (...) χάσαμε το 
μέτρημα με το "άνοιξε - κλείσε" των αγροτι
κών και περιφερειακών ιατρείων, τις μετα
κινήσεις προσωπικού από τα Κέντρα Υγεί
ας στα νοσοκομεία, που έγιναν μιας νόσου 
με σοβαρές επιπτώσεις στους χρόνια πά- 
σχοντες και άλλους ασθενείς. Για την πο
λιτική των μπαλωμάτων που συνεχίζεται».

Τονίζει ότι «η Περιφέρεια παραμένει στο 
χαμηλότερο επίπεδο όσον αφορά τη δωρε
άν πρόσβαση σε δημόσιες δομές Υγείας, με 
τα νοσοκομεία να βρίσκονται στα όρια της 
λειτουργικής κατάρρευσης, με το υγειονο
μικό προσωπικό στα όρια της εργασιακής ε
ξόντωσης και την πρωτοβάθμια περίθαλψη 
να αποτελεί (...) το πιο σύντομο ανέκδοτο. 
Την ίδια περίοδο ξεφυτρώνουν σαν τα μα

νιτάρια οι μεγάλοι ιδιωτικοί όμιλοι στη δι
άγνωση, την αποκατάσταση, την περίθαλ
ψη των χρονίως πασχόντων, εκτινάσσοντας 
την ιδιωτική δαπάνη».

Και σχολιάζει ότι «για όλα αυτά ο κ. περι
φερειάρχης, όπως και οι λαλίστατες δήθεν 
"αντιπολιτευόμενες" παρατάξεις, άλλες που 
μέχρι χτες συνδιοικούσαν (ΠΑΣΟΚ), άλλες 
που στήριζαν την κυβέρνηση της ΝΔ της ο
ποίας είναι και μέλη (Περιφερειακή Σύνθε
ση) και άλλες που στήριξαν τα μεγάλα, κρί
σιμα και σημαντικά μέσα στο Περιφερεια
κό Συμβούλιο όπως έπραττε το κόμμα τους 
(ΣΥΡΙΖΑ) στη Βουλή, δεν βρίσκουν κουβέ
ντα να πουν.

Ευτυχώς την τελευταία λέξη πάντα τη λέ
ει ο λαός και για αυτό πρέπει να αξιοποιήσει 
και τις εκλογές στις 8 Οκτώβρη, με ψήφο 
στη "Λαϊκή Συσπείρωση". Για να δυναμώσει 
η διεκδίκηση και ο αγώνας για σύγχρονες, 
δημόσιες και δωρεάν υπηρεσίες Υγείας για 
το σύνολο του πληθυσμού».
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1  Το κυνήγι του χαμένου θησαυρού
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,7 Ημερομηνία

έκδοσης:
11-08-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1812.31
cm²

Κυκλοφορία: 630

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

Το κυνήγι του χαμένου 
θησαυρού
Με εντολή Σακελλαροπούλου και 
έπειτα από ανώνυμη επιστολή 
ανατέθηκε στο Νομικό Συμβούλιο 
του Κράτους η αναζήτηση των 33 
εκατ, δολαρίων του Κ, Αγγελόπουλου
σελίδα 7
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1  Το κυνήγι του χαμένου θησαυρού
Πηγή: ΑΥΓΗ Σελ.: 1,7 Ημερομηνία

έκδοσης:
11-08-2023
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Στο κυνήγι ίου χαμένου θησαυρού του 
Κ. Αγγελόπουλου η Προεδρία της Δημοκρατίας
Με εντολή Σακελλαροπούλου και έπειτα από ανώνυμη επιστολή που έφτασε στο Προεδρικό Μέγαρο ανατέθηκε
στο Νομικό Συμβούλιο του Κράτους η αναζήτηση των 33 εκατ. δολαρίων τουΈλληνα επιχειρηματία τα οποία κληροδότησε
σε τρία δημόσια νοσοκομεία και ένα ίδρυμα της Ακαδημίας Αθηνών

Του
ΚΩΣΤΑ ΠΟΥΛΑΚΙΔΑ

Α
ρκούσε μία ανώνυμη επιστολή 
για να ενεργοποιήσει εν μέσω 
θέρους τα αντανακλαστικά ιης 
Προέδρου της Δημοκρατίας 
Κατερίνας Σακελλαροπούλου ώστε να ξεκι
νήσει η αναζήτηση 33 εκατ. δολαρίων. Επί 

ιης ουσίας πρόκειται για 33 εκατ. «χαμένα* 
δολάρια που προέρχονται από τον αείμνη
στο Κωνσταντίνο Αγγελόπουλο, φέρονται 
να ανήκουν σε ίδρυμα του Πριγκιπάτου του 
Λιχτενστάιν και προορίζονται για δωρεές σε 
συγκεκριμένα νοαοκομεία και πνευματικά 
ιδρύματα! Η ανώνυμη επιστολή ξεκίνησε 
ένα κυνήγι χαμένου θησαυρού για τις υπη
ρεσίες του ελληνικού κράτους.

Ολα ξεκίνησαν πριν από περίπου έναν 
μήνα, όταν στην Προεδρία της Δημοκρα
τίας έφτασε ένας φάκελος με παραλήπτη την 
Κ. Σακελλαροπούλου. Ο φάκελος είχε στα
λεί από την Ελλάδα, όμως δεν είχε αποστο
λέα. Περιείχε μία ανώνυμη επιστολή προς 
την Πρόεδρο της Δημοκρατίας (που απο
καλύπτει η ΑΥΓΗ) υπογραφόμενη από 
« φίλο της οικογένειας του αε ίμνησιού Κων
σταντίνου Αγγελόπουλου».

Ο επιστολογράφος δηλώνει «οικογενεια

κός φίλος του αείμνηστου Κωνσταντίνου 
Αγγελόπουλου (μεγάλουΈλληνα εφοπλι
στή και βιομήχανου) περισσότερο από σα
ράντα χρόνια» και κάνει λόγο για «πολυετή, 
ειλικρινή και στενή φιλία». Στο πλαίσιο αυ
τής της σχέσης, αναφερεται στην επιστολή, 
ο Κ. Αγγελόπουλος «πολύ προ του θανάτου 
του, με ενημέρωσε ότι είχε συστήσει στο 
Πριγκηιτάτα του Λιχτενστάιν το Ίδρυμα 
Red Matterhorη Foundation και κατέστησε 
μετά τον θάνατό του ως δικαιούχους νοσο
κομεία και ερευνητικά ιδρύματα στην Ελ
λάδα» (σ.σ.: ο επιστολογράφος γράφει για 
«Πριγκηπάτο» και όχι «Πριγκιπάτο», ακο
λουθώντας την «παλαιό» ορθογραφία...).

Ο ανώνυμος επιστολογράφος φαίνεται όχι 
είχε σχέσεις και με τη σύζυγο Αγγελόπουλου, 
Ευανθία, διότι αναφέρει όιι μετά τον θάνατο 
του συζύγου της στις 24 Μαΐου 2021 εκείνη 
επικοινωνούσε με τους διαχειριστές του 
Ιδρύματος «για την τακτοποίηση των εντο
λών ίου συζύγου ιης».Όμως η ασθένεια της 
(δίαγνώσθηκε με καρκίνο τον Σεπτέμβριο 
του 2022) και ο θάνατός της (στις 9 Ιανουά
ριου 2023) διέκοψαν τις επικοινωνίες.

Οι δικαιούχοι
Ομως η Ε. Αγγελοπούλοσ προ του θανά

του της είχε παραδώσει στον επιστολογρά

φο «έγγραφα και πληροφορίες» γιατοΊδρυ- 
μα Red Matterhorn Foundation. Από αυτά 
προκύπτει ότι δικαιούχοι των 33 εκατ. δολ. 
ήταν:
* Το Σισμανόγλειο Νοσοκομείο.
* Το Νοσοκομείο «Αμαλία Φλέμινγκ»,
* Το ΚΑΤ.
* ΤοΊδρυμα ΒιοϊατρικήςΈρευνας Ακαδη
μίας Αθηνών.

Το ότι οι συγκεκριμένοι τέσσερις είναι οι 
αποδέκτες των διαθεσίμων προκύπτει και 
από αντίγραφο του καταστατικού του Ιδρύ
ματος, το οποίο επισυνάπτεται στην επιστο
λή. ΤοΊδρυμα φέρεται να συνεστήθη στις 11 
Νοεμβρίου του 2018.

«Η ίδια με πληροφόρησε ότι τα χρηματι
κά διαθέσιμα του Ιδρύματος Red 
Matterhorn Foundation υπολογίζονται σε 
33 εκατ. δολάρια ΗΠΑ» αναφερεται στην 
επιστολή. Όμως, συνεχίζει η επιστολή, 
«μετά τον θάνατό της ουδείς ενδιαφέρεται 
να υλοποιηθούν οι επιθυμίες ίου συζύγου 
της ώστε τα νοσηλευτικά ιδρύματα και η 
Ακαδημία Αθηνών να είσπράξουν τα χρη
ματικά διαθέσιμα του Ιδρύματος Red 
Matterhorn Foundation». Ο επιστολογρά
φος ζητά από την Κ. Σακελλαροπούλου «να 
εξετάσετε το εκκρεμές αστό ζήτημα και με τη 
δική σας πρωτοβουλία να υλοποιηθούν οι

επιθυμίες και οι εντολές του αποβιώσαντος 
Κωνσταντίνου Αγγελόπουλου».

Το ΝΣΚ, η έδρα του Ιδρύματος και ο 
διαχειριστής

Στη δισέλιδη επιστολή παρατίθενται τα 
στοιχεία του Ιδρύματος Red Matterhorn 
Foundation, το καταστατικό του, από το 
οποίο, κατά τον επιστολογράφο, προκύ
πτουν οι εντολές του Κωνσταντίνου Αγγε
λόπουλου και οι δικαιούχοι των χρηματι
κών ποσών, ενώ αναφερεται ότι διαχειρί- 
στρια του Ιδρύματος είναι η εταιρεία Orbis 
Consulting, με έδρα το Λιχτενστάιν και δι
ευθυντή τον Roman Keckeis.

Η υπόθεση δεν έμεινε στην επιστολή. 
Σύμφωνα με έγγραφα, που δημοσιεύει η 
ΑΥΓΗ, η Προεδρία της Δημοκρατίας απέ- 
στειλε την επιστολή στο Νομικό Συμβού- 
λ ιο του Κράτους για τα... περαιτέρω. Στις 5 
Ιουλίου 2023 ο διευθυντής του Νομικού 
Γραφείου της Προεδρίας της Δημοκρα
τίας Κώστας Κουσούλης έδωσε την επι
στολή στο ΝΣΚ ζητώντας «να εξετάσετε 
αν ενδείκνυνται περαιτέρω ενέργειες». 
Έτσι αρχίζει από το Ελληνικό Δημόσιο το 
κυνήγι του χαμένου θησαυρού του Κων
σταντίνου Αγγελόπουλου..,
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1  ΧΑΝΙΑ: ΠΟΙΟΣ ΠΡΟΣΤΑΤΕΥΕ ΤΗΝ ΚΛΙΝΙΚΗ ΕΜΠΟΡΙΑΣ
ΒΡΕΦΏΝ;

Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ
ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ

Σελ.: 1,16-17 Ημερομηνία
έκδοσης:

11-08-2023

Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1897.63
cm²

Κυκλοφορία: 4750

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΧΑΝΙΑ: ΠΟΙΟΙ ΠΡΟΣΤΑΤΕΥΕ 
ΤΗΝ ΚΛΙΝΙΚΗ ΕΜΠΟΡΙΑΣ ΠΡΕΦΑΝ;

ΑΠΟΚΑΛΥΨΗ | Η απόφαση αναστολής λειτουργίας 
το 2020 που ποτέ δεν εφαρμόστηκε
• Η απάτη με τις εικονικές εξωσωματικές, 
το τράφικινγκ παρένθετων μητέρων και η... Μελάνι
ΣΕΛ. 16-17
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1  ΧΑΝΙΑ: ΠΟΙΟΣ ΠΡΟΣΤΑΤΕΥΕ ΤΗΝ ΚΛΙΝΙΚΗ ΕΜΠΟΡΙΑΣ ΒΡΕΦΏΝ;
Πηγή: ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ ΤΩΝ

ΣΥΝΤΑΚΤΩΝ
Σελ.: 1,16-17 Ημερομηνία

έκδοσης:
11-08-2023

Γιατί δεν έκλεισε το 2020 η κλι
Αποκάλυψη της «Εφ.Συν.»: Υπήρχε απόφαση ανάκλησης άδειας για έξι 
μήνες το 2020, που όμως δεν εφαρμόστηκε ποτέ · Καίρια ερωτήματα 
προς την Εθνική Αρχή Ιατρικώς Υποβοηθούμενης Αναπαραγωγής

► Του ΜΑΡΙΟΥ ΔΙΟΝΕΛΛΗ

τον απόηχο του θορύ
βου που έχει προκαλέ- 
σει η υπόθεση εμπορί
ας ωαρίων στα Χανιά, 
η «Εφ.Συν.» φέρνει 
σήμερα στο φως ένα 
στοιχείο που προκαλεί 
πολλά ερωτήματα. Στη 

συγκεκριμένη κλινική, που, σύμ
φωνα με την αστυνομία, αποτε
λούσε την έδρα ενός κυκλώματος 
εκμετάλλευσης ανθρώπων, είχε 
επιβληθεί ποινή ανάκλησης της 
άδειας για έξι μήνες αλλά και πρό
στιμο στον ιδιοκτήτη της (σήμερα 
βασικό κατηγορούμενο).

Η απόφαση αυτή ηροέκυ- 
ψε έπειτα από αυτοψία που είχε 
πραγματοποιήσει στην κλινική 
στα Χανιά κλιμάκιο της Εθνικής 
Αρχής Ιατρικώς Υποβοηθούμενης 
Αναπαραγωγής (ΕΑΙΥΑ) στις 19 
Απριλίου 2019.

Με βάση τα ευρήματα εκείνης 
της αυτοψίας, τα μέλη του κλιμα
κίου συνέταξαν εισήγηση (την 1η 
Αυγούστου 2019). Τελικά, έναν 
χρόνο μετά, στις 23.7.2020 η Αρχή 
αποφάσισε την επιβολή προστί
μου 1.500 ευρώ στον ιδιοκτήτη 
της κλινικής αλλά κυρίως την ανα-

Ο πρόεδρο5 ins Εθνικής Αρχής Ιατρικώς 
Υποβοηθούμενης Α ναπαραγωγής 
Nmorlaos Βραχνής

στολή της άδειός της για έξι μήνες. 
Η απόφαση αυτή, αν και δημοσι
εύτηκε σε ΦΕΙ< (3679Β/3.9.2020), 
δεν εφαρμόστηκε ποτέ. Το ερώτη
μα είναι για ποιο λόγο επιβλήθηκε 
αυτή η ποινή, αλλά κυρίως γιατί 
δεν εφαρμόστηκε ποτέ, αφού η 
κλινική ουδέποτε σταμάτησε να 
λειτουργεί, από το 1995 που ιδρύ
θηκε, όπως αναφέρει και η ίδια 
στη σελίδα της. Το ακόμα πιο πε
ρίεργο είναι πως μέλος του κλιμα
κίου που έκανε την αυτοψία στην 
κλινική ήταν ο Νικόλαος Βραχνής,
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To ΦΕΚ δημοσίευσης ιου προστίμου 
και ins 6μην ns ανάκβησης άδειας 
για τηνκβινική των Χανιών

κατοπινός πρόεδρος (μέχρι και σή
μερα) της ΕΑΙΥΑ.

Ο κ. Βραχνής την Τετάρτη εξέ
δωσε ανακοίνωση με αφορμή τις 
αποκαλύψεις, αναφερόμενος όμως 
σε άλλα ζητήματα και συγκεκρι
μένα για να παράσχει διαβεβαιώ
σεις ότι έχουν ληφθεί μέτρα για τη

διαφύλαξη του γεννητικού υλικού 
που κρυοσυντηρείται στη συγκε
κριμένη μονάδα, καθώς και την 
εκπλήρωση όλων των εν εξελίξει 
ιατρικών διαδικασιών. Στην ίδια 
ανακοίνωση αναφέρεται απλά 
πως η Εθνική Αρχή βρίσκεται σε 
διαδικασία ελέγχου για τη λειτουρ

γία της εν λόγω κλινικής. Ωστόσο, 
όπως αποδεικνύεται, ο ίδιος ο κ. 
Βραχνής ήδη από το 2019 έχει δι
απιστώσει πως υπάρχει πρόβλημα 
ως προς τη λειτουργία της μονά
δας, αφού ο ίδιος είχε εισηγηθεί 
την ανάκληση της άδειάς της και 
την επιβολή προστίμου.

«Φαινόταν όπ κάτι
Ανησυχία από τις αποκαλύψεις για την εμπορία ωαρίων στην κλινική 

ψψ γονιμότητας στα Χανιά · Μιλά στην «Εφ.Συν.» ο δημοσιογράφος 
της Die Zeit που το 2019 την είχε επισκεφθεί υποδυόμενος τον υποψήφιο 
γονέα · Συντηρητικές πολιτικές στην Ευρώπη στέλνουν σωρηδόν πελάτες 
για παρένθετη μητρότητα στην Ελλάδα

►Του ΜΑΡΙΟΥ ΔΙΟΝΕΛΛΗ

ΠΟΛΥΠΤΥΧΕΣ ΔΙΑΣΤΑΣΕΙΣ αποκτά π σο- 
καριστική υπόθεση εμπορίας ωαρίων και 
ανθρώπων που αποκαλύφθπκε στα Χανιά, 
ενώ οι εννέα κατηγορούμενοι πήραν προ
θεσμία για να απολογηθούν μεθαύριο Κυ
ριακή. Η σύλληψη του διευθυντή και του 
επιστημονικού διευθυντή της κλινικής στα 
Χανιά έχει διεθνή αντίκτυπο, ειδικά στη 
Γερμανία και την Ιταλία, από τις οποίες είχε 
μεγάλη πελατεία π συγκεκριμένη μονάδα. 
Παράλληλα, μεγάλη είναι η ανησυχία και 
για χιλιάδες οικογένειες σε Ελλάδα και 
εξωτερικό που εμπιστεύτηκαν τους συγκε
κριμένους γιατρούς φέρνοντας στον κόσμο 
ένα παιδί που σήμερα ίσως και να μην είναι 
καν... το «δικό» τους.

Μία από τις ιδιαίτερες πτυχές της υπό
θεσης είναι η αποκάλυψη της αστυνομίας 
ότι σε τουλάχιστον 400 περιπτώσεις έγι
ναν εικονικές εξωσωματικές, δηλαδή τα 
ωάρια από τα οποία γεννήθηκαν τα παιδιά 
δεν ήταν της γενετικής τους μητέρας αλλά 
της παρένθετης. Σε αυτές τις περιπτώσεις,

οι γιατροί δεν εμφύτευαν στην παρένθετη 
μητέρα γονιμοποιημένα ωάρια της γυναί
κας που για ιατρικούς λόγους δεν μπορούσε 
να κυοφορήσει, αλλά γονιμοποιούσαν, εν 
αγνοία των γυναικών, ωάρια της ίδιας της 
παρένθετης για λόγους κέρδους, αν έκριναν 
ότι υπήρχαν μεγαλύτερα ποσοστά επιτυχί
ας, ώστε να εισπράξουν το σύνολο της αμοι
βής, που έφτανε από 70 έως 120 χιλιάδες 
ευρώ. Η αποκάλυψη αυτή έχει προκαλέσει 
ανησυχία σε γονείς που τώρα απευθύνονται 
στην αστυνομία για να μάθουν αν βρίσκο
νται στη σχετική λίστα ή αν μπορεί να επι
βεβαιωθεί π μητρότητα των ωαρίων από τα 
οποία απέκτησαν το παιδί τους.

Trafficking
Φυσικά, τα πρώτα θύματα της υπόθεσης 

αυτής είναι οι ίδιες οι παρένθετες μητέρες, 
γυναίκες φτωχές και ευάλωτες, κατά βάση 
αλλοδαπές, τις οποίες το κύκλωμα ψάρευε 
σε χώρες κυρίως των Βαλκανίων. Την Τε
τάρτη, μία από τις γυναίκες που πέρασαν 
την πόρτα του εισαγγελέα κρατούσε στα 
χέρια της ένα μωρό μόλις 9 ημερών, το

οποίο οι Αρχές παρέλαβαν και το μετέφε
ραν στο νοσοκομείο Χανίων. Οι γυναίκες 
ζούσαν σε διαμερίσματα των Χανίων που 
νοίκιαζε το κύκλωμα και σύμφωνα με μαρ
τυρίες τούς επιτρεπόταν να έχουν ελάχιστες 
επαφές ακόμα και εξόδους από τα σπίτια· 
μόνο για τις βασικές τους ανάγκες. Συνολι
κά 30 γυναίκες εντοπίστηκαν στο πλαίσιο 
της αστυνομικής επιχείρησης και εξετάστη
καν παρουσία ψυχολόγου. Αντιμετωπίζο
νται επισήμως ως θύματα trafficking, ενώ 
κλήθηκε στα Χανιά κλιμάκιο στήριξης της 
διεθνούς οργάνωσης Α21, που ειδικεύεται

στην προστασία των θυμάτων.
Τις γυναίκες αυτές είχαν προσπαθήσει 

να προσεγγίσουν το 2019 και οι δημοσι
ογράφοι της γερμανικής εφημερίδας Die 
Zeit, Ζαχαρίας Ζαχαράκης και Melanie 
Croye. Υποδυόμενοι το ζευγάρι που θέλει 
να αποκτήσει παιδί είχαν φτάσει στη συ
γκεκριμένη κλινική στα Χανιά και τους είχε 
κάνει εντύπωση το κλίμα μυστικοπάθειας 
ως προς τη δυνατότητα επικοινωνίας με 
τη μητέρα που υποτίθεται θα κυοφορούσε 
το δικό τους παιδί. «Είχαμε προσπαθήσει 
να βρούμε πού μένουν οι γυναίκες αυτές.
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νική των Χανίων;

Δυο στιγμιότυπα από 
τη μεταφορά των 

συββηφθέντων στον 
εισαγγεβέα Χανίων

Η «Εφ.Συν.» προσπάθησε να 
επικοινωνήσει με τον πρόεδρο 
της Εθνικής Αρχής Ιατρικώς Υπο- 
βοηθούμενης Αναπαραγωγής, εκ
θέτοντας τόσο στον ίδιο όσο και 
στη γραμματέα του ακριβώς τα 
στοιχεία του ρεπορτάζ, ωστόσο 
δεν λάβαμε καμία απάντηση. Το

ερώτημα βεβαίως δεν απευθύνε
ται μόνο στην ΕΑΙΥΑ αλλά σε κάθε 
αρμόδια αρχή που θα έπρεπε να 
είχε φροντίσει για την ανάκληση 
της άδειας ίσως και για τη διακοπή 
λειτουργίας της δομής. Η υπόθεση 
θυμίζει την ιστορία του γηροκο
μείου «Αγία Σκέπη» και πάλι στα

Χανιά, όπου, παρά τις αποφάσεις 
σφραγίσματος λόγω του πλήθους 
των παρατυπιών, εντούτοις, με δι
άφορες παρεμβάσεις, η δομή συ
νέχιζε να λειτουργεί και χάθηκαν 
εκατοντάδες ηλικιωμένοι (και η 
υπόθεση αυτή παραπέμπεται σύ
ντομα στο ακροατήριο).

«Παρένθεση» 
στη νομιμότητα

► Του ΜΑΡΙΟΥ ΔΙΟΝΕΛΛΗ

Η ΥΠΟΘΕΣΗ της εμπορίας ωαρίων που αποκαλύφθηκε στα Χα
νιά δείχνει με τραγικό τρόπο την αξία (κοινωνική αλλά δυστυχώς 
και... εμπορική) που έχει για τις γυναίκες στον σύγχρονο κόσμο η 
απόκτηση ενός παιδιού. Σε αυτές τις υποθέσεις υπάρχουν πολλοί 
πρωταγωνιστές: Πρώτα οι θύτες. Κυρίως γιατροί που στα μάτια των 
ανθρώπων που λαχταρούν ένα παιδί ανάγονται σε μικρούς θεούς. Σε 
περιπτώσεις όπως ίων Χανίων αυτό το εκμεταλλεύονται, βάζουν το 
κέρδος μπροστά από την ανθρώπινη ζωή και υποβιβάζονται εν μιά 
νυκτί από θεοί σε απλά μέλη εγκληματικής οργάνωσης.

Υπάρχουν τα θύματα, οι δυστυχισμένες γυναίκες που μπαίνουν 
στη διαδικασία να κυοφορήσουν τέσσερις και πέντε φορές για να 
εξασφαλίσουν ένα εισόδημα μετατρέποντας τα ίδια τα σπλάχνα τους 
σε εμπορική δραστηριότητα. Αυτό ήθελε να αποτρέψει ο νομοθέτης 
και όρισε την παρένθετη μητρότητα ως κοινωνική προσφορά «άνευ 
ανταλλάγματος». Βέβαια στον καπιταλισμό όλα πωλούνται και όλα 
αγοράζονται.

Υπάρχουν όμως και οι «πελάτες». Χιλιάδες ζευγάρια που καταφεύ
γουν σε απανωτές προσπάθειες υποβοηθούμενης αναπαραγωγής 
και εν τέλει ακόμα και στην παρανομία για να αποκτήσουν ένα παιδί 
που θα νιώθουν δικό τους. Στα Χανιά φαίνεται πως τουλάχιστον 
400 γυναίκες εξαπατήθηκαν νομίζοντας πως από δικό τους ωάριο 
προήλθε το παιδί που παρέλαβαν με κόπο και (πολύ) χρήμα. Την ίδια 
στιγμή εκατοντάδες παιδιά παραμένουν στα αζήτητα ιδρυμάτων, 
νοσοκομείων και δομών της χώρας. Παιδιά που αξίζουν μια οικογέ
νεια και δεν θα συναντηθούν ποτέ με τα ζευγάρια που αξίζουν ένα 
παιδί. Ο νόμος για τις υιοθεσίες ήδη από το 2019 εκσυγχρονίστηκε, 
αν και χρειάζεται πολλά να γίνουν ακόμα. Ο νόμος για την παρέν
θετη μητρότητα και την υποβοηθούμενη αναπαραγωγή θεωρητικά 
αποτρέπει τις παράνομες συναλλαγές. Αλλά στην πράξη οι επιτήδειοι 
βρίσκουν τον τρόπο να κερδοσκοπούν με την αγωνία των ανθρώπων. 
Οπως συνήθως, νόμοι υπάρχουν, το θέμα είναι αν ελέγχεται η εφαρ
μογή τους. Φαίνεται πως για τη συγκεκριμένη κλινική στα Χανιά 
υπήρχαν και στο παρελθόν «σκοτεινά» σημεία, όπως αποκαλύπτει 
σήμερα η «Εφ.Συν.». Η Ελλάδα νομικά βρίσκεται σε πιο προοδευτική 
κατεύθυνση από άλλα κράτη της Ε.Ε. για την παρένθετη μητρότητα 
και αυτό πρέπει να διατηρηθεί. Ωστόσο, οι ανεπαρκείς μηχανισμοί 
ελέγχου και τα συχνά «στραβά μάτια» (προφανώς με το αζημίωτο) 
την κατατάσσουν στις χώρες όπου ανθεί το εμπόριο ελπίδας.

δεν πάει καλά...»
Γνωρίσαμε μόνο μία πολύ βιαστικά και μόνο 
με την παρουσία στελέχους της κλινικής. 
Καταλάβαμε πως ήταν μάλλον φοβισμένη 
και σε δύσκολη κατάσταση», λέει στην «Εφ. 
Συν.» ο συνάδελφος Ζαχαρίας Ζαχαράκης. 
«Φαινόταν από τότε πως τα πράγματα δεν 
είναι πολύ καθαρά», λέει ο ίδιος, συμπλη
ρώνοντας πως και τα χρήματα που τους 
ζητήθηκαν ήταν πολύ πάνω από τα 10.000 
ευρώ, που στην αγορά θεωρούνται λογική 
αποζημίωση για την απώλεια εισοδήματος 
που θα έχουν οι παρένθετες μητέρες την 
περίοδο της εγκυμοσύνης. Οπως λέει ο Ζ. 
Ζαχαράκης, στη Γερμανία γίνονται ετήσιες 
εκθέσεις στις οποίες συμμετέχουν κέντρα 
γονιμότητας, πολλά εκ των οποίων από την 
Ελλάδα. «Συγκεντρώνουν τεράστιο ενδια
φέρον καθώς στη Γερμανία δεν επιτρέπεται 
η παρένθετη μητρότητα» προσθέτει, εξηγώ
ντας πως από εκεί ξεκίνησε και το δικό τους 
ρεπορτάζ για την Die Zeit.

Η πελατεία των κλινικών τα τελευταία 
χρόνια έχει αυξηθεί, ειδικά μετά την επικρά
τηση συντηρητικών κυβερνήσεων στην Ευ
ρώπη που βλέπουν με καχυποψία ζητήματα 
δικαιωμάτων και αυτοδιάθεσης του σώμα
τος, όπως οι εκτρώσεις, η αλλαγή φύλου ή π 
παρένθετη μητρότητα, ειδικά αν αφορά την 
απόκτηση παιδιού από ομόφυλα ζευγάρια.

Πελατεία από τη... Μελάνι
Στην Ιταλία έχει ανοίξει μεγάλη συζή

τηση μετά την πρόθεση της ακροδεξιάς 
πρωθυπουργού Τζόρτζια Μελάνι να θέσει 
πλήρως εκτός νόμου την παρένθετη μητρό
τητα (ήδη απαγορεύεται, αλλά σκοπεύει να 
επιβάλει ποινές ακόμα και αν έχει τελεστεί 
σε άλλη χώρα, αφαιρώντας ακόμα και το 
δικαίωμα εγγραφής των παιδιών στο σχο
λείο). Στη σελίδα του ιδιοκτήτη της κλινικής, 
που φέρεται ως ο εγκέφαλος της εγκλη
ματικής οργάνωσης στα Χανιά, βρίσκουμε

Zaxapias Ζαχαράκης

πολλές αναφορές στην Ιταλία, στην οποία 
τους τελευταίους μήνες είχαν αυξηθεί ση
μαντικά τα ταξίδια του αλλά και οι δουλειές, 
όπως ο ίδιος ομολογεί. Από τις καταθέσεις 
που έχουν συλλέξει οι αστυνομικοί στα Χα
νιά προκύπτει πως το τελευταίο διάστημα 
περνούσαν από την κλινική δεκάδες Ιτα

λοί, κάτι που μάλλον συνδυάζεται με τις 
πρόσφατες εξελίξεις στη χώρα αυτή. Στη 
σελίδα του γιατρού, πάντως, υπάρχουν 
και δεκάδες μηνύματα ανθρώπων που του 
συμπαραστέκονται (μετά τη σύλληψή του) 
ευχαριστώντας τον για τις υπηρεσίες που 
τους έχει προσφέρει όλα αυτά τα χρόνια. Ο 
δικηγόρος του, Μιχάλης Μαύρος, δήλωσε 
ότι μοναδικός στόχος του εντολέα του ήταν 
«να ενισχύσει ανθρώπους οι οποίοι είχαν 
κίνητρο τη γονεϊκότητα», συμπληρώνοντας 
πως «με την επεξεργασία που θα γίνει θα 
αναδειχθεί η πραγματική διάσταση και αυτή 
θα είναι διαφορετική από αυτήν που έχει 
κυκλοφορήσει ώς τώρα στα ΜΜΕ».

Ανακοίνωση για την υπόθεση εξέδωσε 
και η Εθνική Αρχή Ιατρικώς Υποβοηθού
μενης Αναπαραγωγής αναφέροντας πως 
βρίσκεται σε διαδικασία ελέγχου για τη 
λειτουργία της εν λόγω κλινικής, ενώ δι- 
αβεβαιώνει πως έχουν ληφθεί μέτρα για 
τη διαφύλαξη του γεννητικού υλικού που 
κρυοσυντηρείται στη συγκεκριμένη Μονά
δα, καθώς και την εκπλήρωση όλων των εν 
εξελίξει ιατρικών διαδικασιών.
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Αρθρογράφος: Επιφάνεια
:

1705.41
cm²

Κυκλοφορία: 10340

Θέματα: ΔΗΜΟΣΙΑ ΥΓΕΙΑ

ΚΟΡΩΝΟΪΟΣ ΣΥΝΑΓΕΡΜΟΣ ΑΠΟ ΤΟΝ Π.Ο.Υ.

Η ΠΑΡΑΛΛΑΓΗ ERIS ΞΥΠΝΑΕΙ ΤΟΝ ΦΟΒΟ
• Αναστασία Κοτανίδου στα «ΝΕΑ»: Χρειάζεται εγρήγορση, όχι navmos 1. 8-9 ΚΑΙ ΚΥΡΙΟ ΑΡΘΡΟ Σ. 2
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FOCUS

0 Kopoovoios δεν 
έφυγε για διάκοι^

Η παραλλαγή Eris που προέκυψε από ns ouvexeis 
μεταλλάξει βρίσκεται στο επίκεντρο ms npoooxns, 

kqBgos τα κρούσματα πολλαπλασιάζονται ταχέω5

ΤΟΥ ΓΙΩΡΓΟΥ ΠΑΥΛΟΠΟΥΛΟΥ

Η επικεφαλήθ των Κέντρων 
Ελέγχου και Πρόληψηθ 
Νοσημάτων (CDC) 
των ΗΠΑ, δρ Μάντι Κοέν, 
διαβεβαίωσε πωε 
τα υπάρχοντα σκευάσματα 
(εμβόλια και φάρμακα) 
είναι κατάλληλα 
για να αντιμετωπίσουν 
όλα τα στελέχη που 
κυκλοφορούν σήμερα

Ο
ι περισσότεροι επιστήμονες 
είχαν προβλέψει ότι ο ιός που 
προκάλεσε την Covid-19 δεν 
πρόκειται να εξαφανιστεί από τις ζωές 

μας, αλλά σταδιακά θα «ενσωματωθεί» 
σε αυτές, όπως άλλωστε συμβαίνει 
και με τους περισσότερους ιούς που 
προκαλοάν τη γρίπη. Οι τελευταίες 
εξελίξεις έρχονται μάλλον να επιβε
βαιώσουν την παραπάνω εκτίμηση, 
με τους ειδικούς και τον Παγκόσμιο 
Οργανισμό Υγείας να είναι μεν κα- 
θησυχαστικοί, αλλά να παραμένουν 
σε επιφυλακή - άλλωστε, όπως είναι 
γνωστό, «όποιος έχει καεί από τον 
χυλό, φυσάει και το γιαούρτι».

Εδώ και κάποιες εβδομάδες, συ
γκεκριμένα, ένα νέο στέλεχος που 
προέκυψε από τις συνεχείς (και ανα
μενόμενες) μεταλλάξεις βρίσκεται 
στο επίκεντρο της προσοχής, καθώς 
τα κρούσματα πολλαπλασιάζονται 
ταχέως σε μια σειρά από χώρες: 
Γαλλία, Ιταλία, Ηνωμένο Βασίλειο, 
ΗΠΑ και άλλες. Πρόκειται για τη νέα

παραλλαγή Eris ή το στέλεχος EG-5, 
που στη Γαλλία αντιστοιχεί ήδη στο 
ένα τρίτο των νέων κρουσμάτων, 
ενώ έχει ως συνέπεια να καταγρά
φει αύξηση της τάξης του 26% στις 
εισαγωγές στα τμήματα έκτακτων 
περιστατικών των νοσοκομείων.

Πιο εύκολο στη μετάδοση
Οπως δήλωσε στην εφημερίδα «Le 
Figaro» ο καθηγητής επιδημιολογίας 
Μιρτσέα Σοφονέα, το νέο στέλεχος 
«είναι πιο αποτελεσματικό όσον αφο
ρά τη μετάδοση (...) όπως και την 
παράκαμψη του ανοσοποιητικού συ
στήματος». Παρ’ όλα αυτά, όπως πρό- 
σθεσε, το γεγονός ότι παρατηρείται 
πολλαπλασιασμός των κρουσμάτων 
και σχετικά εύκολη και γρήγορη με
τάδοση δεν αποκλείεται να οφείλεται 
«στη φυσιολογική υποχώρηση του 
βαθμού ανοσοποίησης στον γενικό 
πληθυσμό». Ο ίδιος διαβεβαίωσε, 
παράλληλα, ότι δεν υπάρχουν για 
την ώρα στοιχεία που να οδηγούν

ι ■ v-jrf
■ - · If f *Ι |

|j«L

στο συμπέρασμα πως τα συμπτώματα 
που προκαλεί η Eris είναι πιο σοβαρά, 
καθώς δείχνουν να είναι παρόμοια με 
εκείνα της Ομικρον: βήχας, υψηλός 
πυρετός, καταρροή κ.λπ.

Παρόμοια είναι η αξιολόγηση που 
κάνει ο ΠΟΥ. «Με βάση τα υπάρ
χοντα στοιχεία, ο κίνδυνος που 
αντιπροσωπεύει για τη δημόσια 
υγεία το στέλεχος EG-5 εκτιμάται 
ως χαμηλός σε παγκόσμιο επίπεδο», 
αναφέρει χαρακτηριστικά σχετική 
ανακοίνωση, η οποία σημειώνει και 
τα εξής: «Αν και έχει να επιδείξει 
ιδιαίτερη επιμονή, τάσεις ανάπτυξης 
και δυνατότητα αποφυγής του ανο
σοποιητικού, δεν έχουν αναφερθεί, 
μέχρι στιγμής, αλλαγές όσον αφορά 
τη σοβαρότητα των περιστατικών».

Η δε Κριστίνα Πάγκελ, καθηγήτρια 
- ερευνήτρια στο University College 
του Λονδίνου, έκανε την παρακάτω 
πρόβλεψη: «Είναι πιθανό (το νέο στέ
λεχος) να προκαλέσει ένα κύμα νέων 
λοιμώξεων, με όλα τα προβλήματα 
που τις συνοδεύουν - περισσότερες 
νοσηλείες και περιστατικά Covid 
διάρκειας (long Covid) -, αλλά δεν 
υφίσταται λόγος αυτή τη στιγμή να 
σκεφτούμε ότι τα πράγματα θα εί
ναι χειρότερα σε σύγκριση με τα 
προηγούμενα κύματα που έχουν 
εκδηλωθεί φέτος».

Σύσταση για εμβολιασμό
Αλλοι επιστήμονες θεωρούν, την 
ίδια στιγμή, ότι η εικόνα θα χειρο- 
τερεύσει για τις χώρες του βόρει-

Η ΠΟΡΕΙΑ ΤΗΣ C0VID-19 ΤΗΝ ΕΒΔΟΜΑΔΑ 
31 ΙΟΥΛΙΟΥ ΕΩΣ 6 ΑΥΓΟΥΣΤΟΥ
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ήταν οι εισαγωγέε σε 
νοσοκομεία με COVID-19.
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σχέση με τον μέσο όρο των 
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μέσο όρο των τελευταίων 
τεσσάρων εβδομάδων
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Πηγή: ΕΟΔΥ

ΚΑΜΠΑΝΑΚΙ ΑΠΟ ΕΑΑΗΝΕΣ ΕΠΙΣΤΗΜΟΝΕΣ

Το υγειονομικό σύστημα
ΤΗΣ ΚΑΤΕΡΙΝΑΣ ΡΟΒΒΑ

Θ
α είναι η υποπαραλλαγή 
«Eris» ο νέος εφιάλτης για 
την Ελλάδα τον χειμώνα που 
έρχεται; Τα στοιχεία είναι ανησυ

χητικά. Η αλματώδης αύξηση των 
κρουσμάτων Covid-19 που παρατη- 
ρείται τις τελευταίες δύο εβδομάδες 
στη χώρα κάνει τους λοιμωξιολόγους 
να κρούουν τον κώδωνα του κινδύ
νου. Οπως επισημαίνουν, παρά την 
έξαρση στη διασπορά του ιού, το 
υγειονομικό σύστημα μέχρι στιγμής 
αντέχει, όμως απαιτείται προσοχή 
για τη συνέχεια.

Οι αριθμοί είναι αποκαλυπτικοί: 
Σύμφωνα με την επιδημιολογική έκ
θεση που δημοσίευσε χθες ο ΕΟΔΥ, 
από τις 31 Ιουλίου ως τις 6 Αυγού- 
στου οι εισαγωγές στα νοσοκομεία 
λόγω Covid-19 σημείωσαν αύξηση 
κατά 78% σε σχέση με τον μέσο εβδο

μαδιαίο αριθμό νέων εισαγωγών που 
είχε καταγραφεί τις προηγούμενες 
τέσσερις εβδομάδες. Εκτός από τις 
εισαγωγές, που ανήλθαν στις 469, ο 
αριθμός των νέων διασωληνώσεων 
παρουσίασε επίσης αύξηση κατά 
33% ενώ την προηγούμενη εβδομά
δα είχε σημειώσει άνοδο της τάξεως 
του 125%. Από τις 31 Ιουλίου ως τις 
Αυγούστου 22 άνθρωποι έχασαν τη 
ζωή τους εξαιτίας της Covid-19 με 
διάμεση ηλικία τα 86 έτη, ενώ την 
αύξηση της κυκλοφορίας του ιού 
SARS-CoV-2 επιβεβαίωσε και η επι
τήρηση του ιού στα αστικά λύματα, 
καθώς εντοπίστηκε σε 9 από τις 10 
περιοχές που ελέγχθηκαν.

«Υπάρχει αύξηση κρουσμάτων, 
εισαγωγών, διασωληνωμένων και 
θανάτων και αυτό οφείλεται στη νέα 
παραλλαγή Eris που βρήκαμε και στο 
δικό μας εργαστήριο στην Κρήτη, 
στα τέλη Μαΐου. Τώρα, εντοπίζε
ται στο 69% των περιπτώσεων στην
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ου ημισφαιρίου μετά το τέλος του 
καλοκαιριού, που θα σημάνει την 
επιστροφή στις δουλειές και το ξε
κίνημα της εκπαιδευτικής διαδικα
σίας σε όλες τις βαθμίδες (κυρίως 
το άνοιγμα των σχολείων). Σε αυτό 
το φόντο, η δρ Μίρα Τσαντ, της βρε
τανικής Υπηρεσίας Υγειονομικής 
Ασφάλειας (UKHSA), έριξε το σύν
θημα επιστροφής στην πρόληψη: «Ο 
εμβολιασμός παραμένει η καλύτερη 
άμυνά μας απέναντι στα μελλοντικά 
κύματα της Covid-19, έτσι εξακολου
θεί να είναι εξίσου σημαντικό όλοι οι 
άνθρωποι να κάνουν τις δόσεις που 
τους αναλογούν, το συντομότερο 
δυνατό».

Από την πλευρά της, η δρ Μάντι 
Κοέν, επικεφαλής των Κέντρων 
Ελέγχου και Πρόληψης Νοσημά
των (CDC) των ΗΠΑ, όπου το νέο 
στέλεχος αντιστοιχεί στο 17% των 
κρουσμάτων, διαβεβαίωσε πως τα 
υπάρχοντα σκευάσματα (εμβόλια 
και φάρμακα) είναι κατάλληλα για 
να αντιμετωπίσουν όλα τα στελέχη 
που κυκλοφορούν σήμερα. «Θα το 
αντιμετωπίσουμε πιθανότατα ως μια 
σύσταση για μια ετήσια δόση εμβο
λίου κατά της Covid-19, όπως συμ
βαίνει και με τη γρίπη», είπε. Το ίδιο 
έπραξαν και οι εκπρόσωποι μεγάλων 
εταιρειών που τα παρασκευάζουν - 
Pfizer/BioNTech, Moderna, Novavax

-, τονίζοντας ότι το φθινόπωρο θα 
υπάρχουν επαρκείς και επικαιρο- 
ποιημένες δόσεις.

Παρ’ όλα αυτά, δεν είναι λίγοι εκεί
νοι που εμφανίζονται... καχύποπτοι. 
Ειδικά καθώς αρκετές χώρες έχουν 
ανακοινώσει πως διαθέτουν στοκ 
δεκάδων ή και εκατοντάδων εκατομ
μυρίων δόσεων εμβολίων, ενώ έχουν 
ήδη καταστρέψει μεγάλες ποσότητες 
έναντι σημαντικού κόστους. Για του 
λόγου το αληθές, στις αρχές Ιουλίου 
η Γερμανία έκανε γνωστό ότι είχε 
ήδη καταστρέψει 
83 εκατ. δόσεις 
αξίας 1,6 δισ. 
ευρώ, ενώ στις 
αποθήκες της υπήρ
χαν ακόμη 120 εκατ. δόσεις

I Εργαζόμενοι στην πρόληψη τηε πανδημίαε 
με προστατευτική στολή ξεκουράζονται 
σε γειτονιά του Πεκίνου που είχε μπει σε 
καραντίνα έπειτα από κρούσματα Covid-19

ΚΥΠΡΟΣ

Χάπι κατά ιου ίου 
σώζει ns γάτες
ΤΗ ΧΟΡΗΓΗΣΗ ΧΑΠΙΩΝ κατά της Covid-19, 
τα οποία αρχικά προορίζονταν για τους αν
θρώπους, έχουν επιστρατεύσει οι αρχές της 
Κύπρου προκειμένου να αντιμετωπίσουν μια 
δυνάμει θανατηφόρα επιδημία η οποία πλήτ

τει τις γάτες του νησιού, έχοντας σκοτώσει 
? ήδη χιλιάδες. Πρόκειται για την αποκα- 

λούμενη λοιμώδη περιτονίτιδα των αι
λουροειδών (FIP) η οποία ορίστηκε πιο 

συγκεκριμένα ως FCoV-23 και, εφόσον 
δεν αντιμετωπιστεί φαρμακευτικά, 

ft μπορεί να αποδειχθεί μοιραία σε 
σύντομο χρονικό διάστημα. Παρά 

δε το γεγονός ότι δεν έχει σχέση 
με την Covid-19 ούτε μπορεί να 

μεταδοθεί από τον άνθρωπο, 
οι έρευνες έχουν δείξει ότι 

η δραστική ουσία στα 
χάπια, η μολνουπιρα- 
βίρη, μπορεί να απο- 
δειχθεί σωτήρια.

Σημειώνεται ότι τα 
πρώτα κρούσματα 
εμφανίστηκαν τον 
Ιανουάριο στη Λευ
κωσία, μέσα σε τρεις 
μήνες όμως είχαν 
επεκταθεί σε όλη τη 
χώρα, καθώς η μετά

δοση του ιού έμοιαζε 
να είναι ανεξέλεγκτη, 

ακόμη και για γάτες που 
ήταν αποκλειστικά οικό- 

σιτες. «Η χώρα μοιάζει να 
έχει μετατραπεί σε σφαγείο 
για τα ζώα», δήλωσε χαρα
κτηριστικά η Ζέλια Γρηγο- 

ρίου, βοηθός καθηγήτριαστο 
Πανεπιστήμιο Κύπρου, περι- 

γράφοντας τη σοβαρότητα 
της κατάστασης.

ανιέχει (μέχρι στιγμής)
Κρήτη. Ανάλογα θα είναι τα ποσοστά 
της Eris και στην υπόλοιπη Ελλάδα», 
ανέφερε προ ημερών ο καθηγητής 
Πνευμονολογίας του Πανεπιστημί
ου Κρήτης, Νίκος Τζανάκης. «Αυτό 
εγείρει ανησυχίες για έναν δύσκολο 
χειμώνα», πρόσθεσε.

Δεν «κοιμάται» το καλοκαίρι
Ενδεικτική είναι η κατάσταση στο 
Πανεπιστημιακό Νοσοκομείο Ηρα
κλείου Κρήτης, όπου ενώ μέχρι τις 
20 Ιουλίου νοσηλεύονταν δύο ή τρία 
περιστατικά με Covid-19, ξαφνικά 
εκτοξεύθηκαν στα 29 με κάποιους 
να είναι διασωληνωμένοι.

Η εκτόξευση των κρουσμάτων 
στην καρδιά του καλοκαιριού, σύμ
φωνα με τους επιστήμονες, έρχεται 
να μας υπενθυμίσει ότι ο SARS-Cov-2 
δεν είναι ένας συνηθισμένος ανα
πνευστικός ιός ο οποίος «κοιμάται» 
το καλοκαίρι και ξυπνάει κάθε φθι
νόπωρο ήχειμώνα και άνοιξη. «Είναι

ένας διαχρονικός και μη εποχιακός 
ιός, το προφίλ και η δυναμική του 
οποίου εξαρτάται απολύτως από το 
επίπεδο των κοινωνικών επαφών», 
λένε. Τα ταξίδια, οι κοινωνικές εκδη
λώσεις, τα πανηγύρια και οι αυξημέ
νες μετακινήσεις αυτής της περιόδου 
αποτελούν τις βασικές αιτίες για τη 
μεγάλη διασπορά του ιού. Από την 
άλλη, επικρατεί προβληματισμός για 
το τι θα συμβεί από τον Σεπτέμβριο 
όταν τα παιδιά θα επιστρέψουν στα 
σχολεία και οι ενήλικες στους χώρους 
εργασίας, ενώ θα αυξηθεί γενικότερα 
ο χρόνος παραμονής σε κλειστούς 
χώρους λόγω της επιδείνωσης των 
καιρικών συνθηκών.

Σχολιάζοντας το θέμα ο καθηγη
τής Πνευμονολογίας Θοδωρής Βα- 
σιλακόπουλος δήλωσε πως το νέο 
στέλεχος του SARS-CoV-2 «μειώνει 
λίγο την ικανότητα ανοσίας μας» και 
υπενθύμισε ότι κανείς δεν πρέπει να 
εξαιρείται από το εμβόλιο για την

πρόληψη της νόσου. Παράλληλα, 
συνέστησε ψυχραιμία. «Στην Ελλάδα 
και σε άλλες πέντε χώρες της Ευρώ
πης έχουμε μια αύξηση του κορω- 
νοϊού τις τελευταίες δύο εβδομάδες, 
η οποία ήταν πιο 
μεγάλη την τελευ
ταία εβδομάδα.
Θα πρέπει να μην 
πανικοβαλλόμα- 
στε. Πάντοτε ο 
κορωνοϊός θα κά
νει μικροεξάρσεις 
και υφέσεις», είπε.
Σημειώνεται πως 
η υποπαραλλαγή 
της Ομικρον, Eris, 
πρωτοεμφανίστη- 
κε στις 3 Ιουλίου 
2023 στην Ασία. Τα 
πέντε συμπτώματα που προκαλεί 
είναι: Καταρροή, πονοκέφαλος, κό
πωση - ήπια ή σοβαρή - φτάρνισμα 
και πονόλαιμος.

Στο Πανεπιστημιακό 
Νοσοκομείο Ηρακλείου 
Κρήτηε ενώ μέχρι tis 20 
Ιουλίου νοσηλεύονταν 
δύο ή τρία περιστατικά 
με Covid-19, ξαφνικά 
εκτοξεύθηκαν στα 29 
με κάποιουε να είναι 
διασωληνωμένοι
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